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Undervisningsudvalget 

Christiansborg 

Svar på spørgsmål 12 (Alm. del): 

I brev af 12. oktober 2018 har udvalget efter ønske fra Marie Krarup 

(DF) stillet mig følgende spørgsmål: 

Spørgsmål:  

Hvem betaler udgifter til tolke i forbindelse med forældremøder og ar-

rangementer på folkeskoler og gymnasier og er der en udbredt praksis 

med at bruge tolke til dette? 

Svar: 

Det er henholdsvis kommunerne og gymnasierne, der afholder udgifter-

ne til brug af tolkebistand i folkeskolen og på gymnasiet.  

 

Fremmedsprogstolkning er ikke lovreguleret på Undervisningsministeri-

ets område, hvorfor ministeriet heller ikke har kendskab til brugen af 

fremmedsprogstolke på undervisningsområdet. Det er derimod forvalt-

ningslovens § 7, stk. 1, de forvaltningsretlige principper og de almindeli-

ge regler om god forvaltningsskik, der danner rammerne for, hvornår der 

skal stilles tolkning til rådighed i afgørelsessager på Undervisningsmini-

steriet område.  

 

Undervisningsministeriet har ikke kendskab til, i hvor høj grad der på 

baggrund af forvaltningsretten benyttes tolkebistand i undervisningssek-

toren. 

 

Undervisningsministeriets vurderer det dog sandsynligt, at brugen af 

tolkebistand er mere udbredt i folkeskolen end på gymnasierne. Dette 

skyldes følgende to forhold: 

 Graden af forældreinddragelse er væsentligt højere i folkeskolen end i 

gymnasiet. 

 Elevernes forudsættes at kunne tale og forstå dansk i gymnasiet.  

 

Endelig bemærkes det, at regeringen i forbindelse med Aftale om finans-

loven for 2018 af december 2017 mellem regeringen og DF, indgik aftale 
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om, at ”brugerbetaling for fremmedsprogstolkning bør udvides til flere områder i den 

offentlige sektor. Der igangsættes derfor en undersøgelse af mulighederne for at indføre 

brugerbetaling for fremmedsprogstolkning på andre velfærdsområder.” 

 

Jeg forventer, at regeringen snarest vil drøfte denne undersøgelse med 

DF.  

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Merete Riisager 
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